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عراقچی: در مذاکرات هستهای باج نخواهیم داد

عضو ارشد مذاکرهکننده هستهای کشورمان با تاکید بر این که غنیسازی قابل سازش و مذاکره نیست گفت: همانطور که

در برابر تهدیدها و تحریمها باج ندادیم در مذاکرات نیز باج نخواهیم داد.

در مصاحبه با العالم
عراقچی: در مذاکرات هستهای باج نخواهیم داد

عضو ارشد مذاکرهکننده هستهای کشورمان با تاکید بر این که غنیسازی قابل سازش و مذاکره نیست گفت: همانطور که در برابر
تهدیدها و تحریمها باج ندادیم در مذاکرات نیز باج نخواهیم داد.

سیدعباس عراقچی معاون امور حقوقی و بینالمللی وزارت امور خارجه در گفتوگو با شبکه العالم به تشریح مذاکرات ایران و
1+5 در ژنو پرداخت.

وی در پاسخ به این سوال که آیا در دور آینده مذاکرات در ژنو، احتمال دستیابی به توافقی مکتوب درباره نقشه راه ایران وجود
دارد، تصریح کرد: حتما باید اینطور باشد. ما نهایتا باید به سند مکتوبی برسیم که بین شش کشور و ایران امضا شود و

براساس یک سند مکتوب که در آن کل مسیر روشن است، پیش برویم.
وی درباره سطح مذاکرات آتی، گفت: آنها آمادگی دارند که مذاکرات آتی در سطح وزیران برگزار شود اما هم آنها و هم ما

ترجیح میدهیم جلسه وزیران زمانی برگزار شود، که محتوای مدالیته هم به توافق طرفین رسیده و زمینه امضای سند مکتوب
فراهم شده باشد. تا آن زمان، جلسات کارشناسی در سطح معاونان وزیر برگزار خواهد شد. البته در این جلسات دکتر ظریف و

خانم اشتون هم حضور دارند تا آنها مذاکرات را هدایت کنند.
عراقچی در پاسخ به سوالی درباره ماهیت و نتایج مذاکرات ایران و گروه 1+5 در ژنو گفت: قضاوت درباره نتایج مذاکرات و

فضای حاکم بر آن، هنوز زود است. مشخصه اصلی مذاکرات در ژنو، جدی بودن طرفین در مذاکره است و این امر باعث شد تا از
مثبت بودن فضا سخن به میان آید.

عراقچی درباره اعتراضها به عدم انتشار جزئیات مذاکرات و نگرانی درباره اعطای امتیاز به طرف مقابل، اظهار داشت: این مسائل
بازیهای رسانهای است. چرا این احتمال مطرح نمیشود که طرف مقابل ممکن است امتیازاتی داده باشد که نخواهد رسانهای

بشود؟ به نظر بنده، اگر بخواهیم مذاکرهای واقعی انجام دهیم، باید الزامات آن را نیز بپذیریم.
مذاکرهکننده ارشد کشورمان در پاسخ به سوال مجری العالم مبنی بر احتمال افشای جزئیات مذاکرات از سوی آمریکا به رژیم

صهیونیستی، اظهار داشت: تردیدی نیست که آنها با هم شریک هستند و در یک جبهه قراردارند، و آمریکاییها خودشان باید از
تخریب فضای مذاکرات جلوگیری کنند.

وی ادامه داد: ما تاکنون شاهد بودهایم که طرفهای مقابل ما نیز جزئیات مذاکرات را منتشر نکردهاند و همه آنچه تاکنون
دراینباره انتشار یافته است عاری از واقعی و براساس حدس و گمانهزنی است؛ و با بررسی آنها میتوان پی برد که منشأ این

جزئیات ادعایی صهیونیستها هستند.
عراقچی تصریح کرد: ملت ایران به خوبی میدانند که تیم مذاکرهکننده در پی تبلیغات و اقدامات نمایشی نیست، بلکه درصدد

مذاکرات واقعی هستیم و آنها نتایج این مذاکرات را از ما میخواهند و به خوبی میدانند که در صورت دستیابی به نتیجه حتما
جزئیات را خواهیم گفت.

مذاکرهکننده ارشد ایران در مذاکرات هستهای ژنو با بیان اینکه گروه 1+5 هنوز محتوای پیشنهادی ایران را نپذیرفته است،
گفت: آنها چارچوب مطرح شده از سوی ایران را مورد پذیرش قرار دادهاند، و ما از این پس در چارچوب پیشنهادی خودمان

حرکت میکنیم. البته این مسیر دشوار، پرفراز و نشیب، طولانی و دارای دشمنان فراوانی است. عراقچی درباره مساله حق ایران
در غنیسازی اورانیوم و موضع گروه 1+5 در قبال این حق، خاطر نشان کرد: درخصوص موضوع غنیسازی، موضع ما کاملا

روشن است؛ غنیسازی، حق مردم ایران است، بنابراین خود این حق قابل مذاکره نیست و ما به هیچوجه حاضر نیستیم درباره
نفس غنیسازی مذاکره کنیم. ولی ابعاد غنیسازی، دامنه غنیسازی، اندازه غنیسازی، جزئیات غنیسازی میتواند موضوع مذاکره

باشد و ما همانطور که گفتیم، آمادگی داریم نگرانیهای طرف مقابل و نه بهانهجوییهای آنان را مدنظر قرار داده و رفع کنیم.
مخالفت ایران با خروج مواد

معاون وزیر خارجه درباره خبرهای منتشر شده مبنی بر کاهش غنیسازی اورانیوم از بیستدرصد به کمتر از پنجدرصد، و
همچنین غنیسازی آن در خارج ایران و کاهش تعداد و سرعت سانتریفیوژهای نیروگاههای نطنز و فوردو گفت: ایران و گروه

1+5 توافق کردهاند که جزئیات مذاکرات را اعلام نکنند. ما در مذاکرات ژنو ایدههای کلی را بررسی کردیم و وارد این مباحث
جزئی نشدیم و ما قبلا هم موضع قطعی خود را اعلام کردیم مبنی بر اینکه هیچ مادهای از ایران خارج نخواهد شد و گروه 5+1

نیز پذیرفته است که مواد از ایران خارج نشود.
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وی افزود: طرف غربی ظرف ده سال گذشته هر فشاری را اعمال کرده است هم تهدیدهای نظامی و هم تحریمهای اقتصادی
مفصل را روی میز خود گذاشته است، ولی از هیچ یک از این موارد نتیجه نگرفت، و مردم ایران در برابر همه تهدیدها و فشارها

ایستادگی کردند و اجازه ندادند غرب از این طریق به خواستههای خود برسد.
عراقچی خاطر نشان کرد: برنامه ما هم عملا توسعه پیدا کرد و در عرصه میدانی تثبیت شد هم تکنولوژی ما در زمینه چرخه

سوخت تقریبا به مرحله پایانی رسیده است و هم تأسیسات، تجهیزات، ماشینآلات، مواد تولید شده و ذخایر ما در سطح خوبی
است. این امور غرب را به این نتیجه رسانده که هیچ کاری از دستش ساخته نیست به همین دلیل جدیتر از قبل در مذاکرات

حضور پیدا میکند.
وی با این حال تأکید کرد: ولی این امر به معنای آن نیست که غرب از خواستههای خود دست کشیده است بلکه برای رسیدن

به خواستههای خود به جای تهدید و تحریم هماکنون روش دیپلماسی را در پیش گرفته است و ما این موضوع را درک میکنیم
و ما که در برابر تهدیدها و تحریمها باج ندادیم طبعا در مذاکرات نیز باج نخواهیم داد.
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